
Substantivets kjønn 
Fellesnavnene (substantiv) har tre kjønn i norsk; han-, hun-, og intetkjønn. Den enkleste måten å 
bestemme kjønnet til et substantiv  på er ved å se på dens ubestemte artikkel.  Vi bruker en foran 
hankjønnsord, en eller ei foran hunkjønnsord og et foran intetkjønnsord. 

 
 
 
 
 
 en bil    en/ei flaske   et hus 
 
Med hunkjønnsord er det valgfritt om vi bruker ei eller en, men i dagligdagse ord er det mest vanlig å si ei de aller 
fleste steder i landet. Ved skriftlig produksjon er det mer vanlig å skrive en.   

Dersom substantiv står i bestemt form kan vi se kjønn ut ifra endelsen på ordet; hankjønnsord får –en, 
hunkjønnsord får -en eller –a og intetkjønnsord får –et. 
 
 
 
 
 en bil – bilen   en/ei flaske – flasken (-a)   et hus - huset 
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Substantivets kjønn 

Grammatiske regler for bruk av ubestemt form i norsk: 
Vi har alltid ubestemt form etter genitiv og eiendomspronomen; 
 - lærerens bok 
 - elevens bok 
 - mi bok 
 - hennes bøker. 
 
Egennavn skal føres opp på samme måte selv om navnet ikke står i genitiv;  
 - Trondheim universitet 
 - Oslo kommune 
 - Steinkjer skole 
 
Vi skal også ha ubestemt form etter bestemte ord;  
 noe, noen, ingen, mye, mer, (mange), flere, lite, hver, hvilken 
Vi sier; Noe mat, ingen mat, mer mat,  hvilken dag. 
 
mange står i parentes, men vi kan godt si at den tilhører regelen selv om den kan bryte den noen ganger.  

 
Regelen over blir alltid brutt dersom en av ordene følges av ordet «av».  
 Ingen av elevene ville ha fri fra norskkurset. 

                Han- og hunkjønns ord kan                                
skrives som hankjønns ord og med 
hankjønns artikkel uten at det er feil. 
Men intetkjønns ord MÅ ha 
intetkjønns form og et artikkelen!  
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Substantivets kjønn 

Grammatiske regler for bruk av ubestemt form i norsk: 
Bestemt form har vi alltid foran eiendomspronomen;  
  - bilen min 
  - huset ditt 
  - bilen til læreren 
  - boka hennes 
 
Bestemt form kommer som regel etter påpekendepronomen og etter bestemt form adjektiv; 
  - Den nye bilen 
   - Det store huset 
  - Dette mønsteret 
  - Disse bøkene. 
 
Vi får også bestemt form etter ordene; noe, noen , ingen, mye, mer, mange, flere, lite, hver, hvilken og tallord når  
«av» følger disse; 
  - Noen av bilene er mine 
  - mange av husene er dine 
 
Husk at i norsk språk bruker vi bestemt form mye når vi snakker og bytter til bestemt form så fort som mulig når vi 
omtaler kjente ting. Det er mer vanlig med ubestemt form i skriftlige produksjoner. 
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